
 

ROSKILDE KOMMUNE 
Fjordskolen Lysholm/Hedevang 

Dagsorden og referat af skolebestyrelsesmøde på Hedevang  
 

 
10.02. 2025 kl. 16.30 – 18.30 

 

 

Mødedeltager Mødt Afbud 

Thomas Weyse (Formand Hedevang) X  

Annemarie Matthiesen (Hedevang)  X  

Sanne Illum (Hedevang)  A 

Pernille Madsen (Næstformand Lysholm)  A 

René Pedersen (Lysholm) X  

Mette Hylsenberg (Lysholm) X  

Rikke Grønning  (Lysholm) X  

Lene Bjerrum (medarbejder repræsentant Lysholm) X  

Heidi Dørfler (medarbejder repræsentant Hedevang) X  

Maria Assing (afdelingsleder Lysholm)  A 

Paula Hansen (afdelingsleder Hedevang)  A 

Mads Magtengaard (Kons. skoleleder Fjordskolen) (Referent) X  

Vakant (afdelingsleder Lysholm)   

X – fremmødt, A- afbud 
 

 
Pkt. 

 
Type 

 
Dagsorden 

 
Referat 

1.  B Velkommen og præsentation af Rikke 
Godkendelse af dagsorden  

 

2.  B Beslutningspunkter 
a)  

 

Ingen beslutningspunkter 

3.  D/B Debat/orientering 
1. Visioner for Fjordskolen, Lysholm og 

Hedevang, herunder behov for 
nyanskaffelser, investeringer og 
udbedringer (fra årshjul) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

2. Udarbejdelse af prioriteret liste over 
eksterne kandidater til SB (fra årshjul) 
 
 
 

 
1. Skolebestyrelsen er og vil være 

opmærksomme på den pladsmangel der 
er på Lysholm kontra de mange 
visiteringer. Der skal være en max 
klassenormering på max 8 elever i hver 
klasse 
Parkeringspladsen på Lysholm er farlig for 
gående, og Mads kontakter 
ejendomsservice for at forsøge at få 
markerede områder til gående samt lys. 
Mads taler med Dito om parkeringen om 
morgenen 
Bestyrelsen foreslår at der bliver åbnet for 
gennemgang på legepladsen mellem 7:50 
og 8:00. Mads går videre med dette 
 

2. Mads har fået en liste og vil kontakte 
kandidaterne. 
 
 
 
 



3. Forberedelse af årsberetning (fra 
årshjul) 
 
 
 
 
 
 
 
 

4. Opfølgning på ’forskudte valg’ (punkt 
fra sidste møde) 
 
 
 
 
 
 
 
 

5. Opfølgning på ’input udefra’ (punkt 
fra sidste møde) 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

6. Bestyrelsens kommunikation med 
øvrige forældre (punkt fra sidste 
møde) 
 
 
 
 
 
 
 
 

7. Visitationer i Roskilde Kommune 
(punkt fra sidste møde Rene og 
Thomas) 
 

 

3. Der har historisk set ikke været tradition 
for årsberetninger på Fjordskolen 
Det er under overvejelse hvordan hele 
forældregruppen generelt involveres mere 
samt hvordan gennemsigtigheden i 
bestyrelsesarbejdet bliver større. 
En årsberetning kunne muligvis være med 
til at gøre opmærksom på bestyrelsens 
arbejde 
 

4. Det er umiddelbart bøvlet at ændre på 
hvordan forældre vælges, da forskudte 
valg vil betyde valg for en 4-årig periode. 
Det er nemmest fortsat at alle er på valg 
hvert andet år, da der samtidig kun kan 
foretages valg i lige år. Håbet må være at 
der altid vil være forældre som bliver 
genvalgt, så der ikke bliver en overgang 
med kun ny-valgte forældre. 
 

5. Hvis skolebørneudvalget skal inviteres, 
skal formanden for skolebestyrelsen 
henvende sig direkte til formanden for 
skolebørneudvalget. Og i så fald skal der 
laves et program/dagsorden. 
Der kan alternativt inviteres et enkelt 
medlem af udvalget 
Mads og Thomas mødes og laver et udkast 
til oplæg og sender til bestyrelsen inden 
evt. kontakt til skolebørneudvalget 
 

6. Dagsorden til skolebestyrelsesmøderne 
skal være mere motiverende, sådan så alle 
forældre bedre kan orientere sig i hvad 
der skal drøftes på bestyrelsesmøderne. 
Det forsøges med at sende en fysisk 
dagsorden med alle elever hjem, og heri 
opfordre til at komme med forslag til 
punkter og emner til bestyrelsesmøderne. 
Info om bestyrelsesmøder på Aula, 
ændres fra opslag til en besked til alle, 
 

7. Tages op igen, når bestyrelsen har mere 
viden omkring proceduren i Roskilde 
Kommune 
Rene undersøger til næste møde. 

 

4.  O Generel information 
I. Nyt fra eksterne medlemmer 

 
II. Nyt fra formanden 

 
III. Nyt fra ledelsen 

 
 
 
 
 
 
 

 
I. Intet nyt 

 
II. Intet nyt 

 
III. Fjordskolen har som eneste skole i 

kommunen ønsket frugtordning. 
Fruitme.dk forestår alt praktisk, og 
egenbetalingen bliver meget lille og måske 
nærmest uden. 
Ny vejledning omkring bålaktiviteter. 
Mads foreslår bestyrelsen forholder sig til 
dem. Bestyrelsen kan overveje et princip. 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Økonomi 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

IV. Nyt fra Lysholm 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

V. Nyt fra Hedevang 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

VI. Nyt fra elevråd (referater medsendt) 
 

·         At der kun laves bål ved særlige lejligheder 
og ikke på daglig/ugentlig basis. 

·         Sørge for at personale og børn ikke 
placeres i røgfanen, når der laves bål. 

·         Spis ikke mad ved bålet. 
·         Kun bruge bål pladsen de dage hvor vinden 

blæser røg væk fra bygninger, der ligger 
tæt på. 

·         Ikke bruge bålhytter, hvis røgen ikke 
naturlig ledes ud af bålhytten. 
 
Lysholm kommer ud af 2024 med et 
overskud på ca. 500.000 
Hedevang kommer ud med underskud, 
men der er nogle forhold som er uafklaret 
i Hedevangs økonomi, bl.a. omkring nogle 
mulige manglende takst-betalinger samt 
en umiddelbar høj lønudbetaling i 
december. Mads er i dialog med 
økonomiafdelingen. 
 

IV. Det er ikke lykkedes at få ansat en 
afdelingsleder. De videre planer drøftes i 
TRIO på onsdag 
Har været på besøg på Tjørnegårdsskolen 
omkring lån at 2-3 lokaler. Der bliver pres 
på Lysholm efter sommerferien med 
mange nye skolestartere. Lokalerne på 
Tjørnegårdsskolen skal som udgangspunkt 
ikke benyttes til klasselokaler 
Der er emneuger i uge 6 og 7 
Rene fortæller at klub-tilbuddet fungerer 
helt fantastisk. 
 

V. Hedevang mangler en psykolog 
Hedevang er i samarbejde med ppr gået i 
gang med et indslusningsprojekt, så 
Hedevang kan modtage elever som har 
været i længerevarende skolevægring – og 
samtidig imødekomme plads til elever 
som der egentlig først er plads til efter 
sommer ferien. 
Har haft emneuge i uge 4 

 
VI. Ingen nye referater siden sidste 

skolebestyrelsesmøde. Referater 
medsendes forud for næste møde. 
 

5. 8
. 
 Eventuelt Mulighed for morgenåbning i SFO’en. Mads 

undersøger hvordan problematikken har været 
taget op tidligere. 
Mødet d. 26. maj rykkes umiddelbart til d. 19. maj. 
Dette aftales endeligt på mødet d. 26. marts 
Rene spurgte til af ’åbningstiderne’ af Lysholms 
skolebod, og hvorfor der ikke er fast struktur. 
Dette tages op på kommende møde 

 
O-orientering, H-høring, B-beslutning, D-drøftelse 
 
 



SB-møder i 2024-25 

11/9 Lysholm 

28/10 Hedevang 

16/12 Lysholm 

10/2 Hedevang 

24/3 Lysholm 

19/5 Hedevang 

 


